
 

Höstens första månadsmöte - föredrag av Markus Wråke, VD Energiforsk 
       

Drygt 45 personer deltog på plats i Vattenfallet, och nästan lika många via Teams, när 

Gunnar Lundberg välkomnade Energiforsks VD, Markus Wråke, till höstens första 

månadsmöte. Energiforsk är ett icke vinstutdelande aktiebolag som ägs av Energiföretagen 

Sverige, Svenska kraftnät, Energigas Sverige och Nordion Energi. Energiforsk initierar, 

samordnar och bedriver forskning och analys inom energiområdet för ett robust och 

hållbart energisystem.   

Markus inledde med att göra nedslag i Ukraina, Kina och USA innan han landade i Europa 

och Sverige. Detta för att belysa tre aktuella trender som påverkar de globala 

förutsättningarna för energiförsörjning: Förändringstryck (behovet att minska 

koldioxidutsläppen), osäkerhet (finns alltid men har aldrig varit större) och protektionism – 

subventioner (krig, höga räntor-pengar är inte längre gratis, hög inflation, frihandel 

ifrågasätts). Vad göra? Omställningen för att minska de globala koldioxidutsläppen måste 

accelerera men det är inte självklart hur det ska gå till. Vi ser ett ökat fokus på 

fördelningseffekter. Volatilitet är här för att stanna, och vi måste utforma affärsmodellerna 

efter det. Långsiktigheten i energipolitiken och energiplaneringen måste bli större – 

omställningen har gått för långsamt (Europa var dåligt förberedda på ett krig). 

Energiforskningen behöver fokusera på värdekedjor snarare än bränsleslag och även ta upp 

frågor som ligger i ”utkant” av traditionell forskning, tex acceptansfrågor.  

Efter Markus presentation följde en livaktig frågestund. Hela månadsmötet spelades in och 

en länk finns tillgänglig på föreningens hemsida. 
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